Устная часть

2 вариант

Инструкция по выполнению работы

Устная часть КИМ ОГЭ по немецкому языку включает в себя 3 задания.

Задание 1 предусматривает чтение вслух небольшого текста научно-популярного характера. Время на подготовку – 1,5 минуты.

В задании 2 предлагается принять участие в условном диалоге-расспросе: ответить на шесть услышанных в аудиозаписи вопросов телефонного опроса.

При выполнении задания 3 необходимо построить связное монологическое высказывание на определённую тему с опорой на план. Время на подготовку — 1,5 минуты.

Общее время ответа одного участника ОГЭ (включая время на подготовку) — 15 минут. Каждое последующее задание выдаётся после окончания выполнения предыдущего задания. Во время ответа ведётся аудиозапись. Постарайтесь полностью выполнить поставленные задачи, говорить ясно и чётко, не отходить от темы и следовать предложенному плану ответа. Так Вы сможете набрать наибольшее количество баллов.

Желаем успеха!

Task 1. You are going to read the text aloud. You have 1.5 minutes to read the text silently, and then be ready to read it aloud. Remember that you will not have more than 2 minutes for reading aloud.

We don't realize how lucky we are to have clean water whenever we want. A lot of people around the world do not have such an opportunity. Did you know that more than 750 million people on the Earth do not have clean water to drink? Meanwhile, a lot of water is wasted and polluted. In 1993 the United Nations decided to celebrate the World Day for Water. Nowadays a lot of special events are organized in different countries. Their aim is to make people understand how important clean water is for their health, environment and agriculture. Water is essential for our life. We should think about saving it, as the fresh water supplies are limited. We need to keep it clean for ourselves and for future generations.

- 2 Task 2. You are going to take part in a telephone survey. You have to answer six questions. Give full answers to the questions.
 - Remember that you have 40 seconds to answer each question.
- Task 3. You are going to give a talk about reading books. You will have to start in 1.5 minutes and speak for not more than 2 minutes (10–12 sentences). Remember to say:
 - what kind of books modern teenagers enjoy reading;
 - whether libraries are necessary nowadays or not, and why;
 - what book you have read recently, and what it was about;
 - what your attitude to reading is.

You have to talk continuously